

**MOROCCO** (ADDED ON 8 APRIL 2021 AND UPDATED ON 21 JANUARY 2022)**Contribution received in relation to the compendium not in the format of the template**

[Original: French]  
[8 April 2021]

Le Maroc n'a pas adopté de mécanismes spécifiques à la question de la réduction de débris spatiaux. Toutefois, le projet de loi en cours de préparation prévoit des dispositions pour inciter les opérateurs des activités spatiales à respecter les mesures de réduction des débris spatiaux.

[English]

Morocco has not adopted any mechanisms relating specifically to space debris mitigation. However, the bill currently being prepared includes provisions aimed at encouraging space actors to comply with space debris mitigation measures.

[Original: French]  
[21 January 2022]

L'avant-projet de loi relatif aux activités spatiales en cours d'élaboration, comporte des dispositions relatives à la réduction des débris spatiaux, à travers notamment l'obligation, imposée aux opérateurs spatiaux, de fournir une étude d'impact destinée à évaluer les incidences potentielles des activités spatiales qu'ils envisagent de mener et de prendre les précautions nécessaires pour atténuer les débris spatiaux et en réduire les effets.

[English]  
[21 January 2022]

The preliminary bill on space activities that is currently being prepared includes provisions relating to space debris mitigation, including the obligation of space operators to provide an assessment of the potential impact of space activities that they plan to carry out and to take the necessary precautions to mitigate space debris and reduce its impact.